講 員: 朱景良 牧師

證  道SERMON: 模範公民Model Citizen            2/1/2015
  讀  經  : 腓利比书Philippians 1:27 -2:4
1. 保羅在腓立比書第一個命令就是 1:27「只要你們行事為人與基督的福音相稱」。對你來說，什麼是一個相稱的生活？(請參考其他有關「相稱」生活的經文: 弗 4:1; 西 1:10; 帖前 2:12 。)
The first command that Paul gave to the Philippians is 1:27 "Whatever happens, conduct yourselves in a manner worthy of the gospel of Christ." In your opinion, what is "live worthily"? (Please read other verses on "live worthily": Eph 4;1; Col 1:10; 1 Th 2:12.)
2.  為什麼保羅稱「受苦」為「蒙恩」？(1:28-29) 你有否因自己是基督徒而受過苦？你認為是蒙恩嗎？為什麼？
Why did Paul call "suffering" God's grace? (1:28-29) Have you ever suffered because you are a Christian? Did you think it was God's grace? Why?
3.「勸勉」、「安慰」、「交通」、「慈悲憐憫」是從何而來？保羅肯定每一個信徒都從神的教會得到「勸勉」、「安慰」、「交通」、「慈悲憐憫」。請分享神的兒女如何帶給你神的「勸勉」、「安慰」、「交通」、「慈悲憐憫」。
Where do "encouragement", "comfort", "fellowship/common sharing", " tenderness and compassion" come from? Paul assumes every Christian has experienced "encouragement", "comfort", "fellowship/common sharing", " tenderness and compassion" from God through His church. Please share your experience how God's people bring God's blessings in your life. 

4. 保羅在2:1希望我們記得從神而來的「勸勉」、「安慰」、「交通」、「慈悲憐憫」的目的是什麼？(2:2-5) 當你在第三題回顧神的兒女如何帶給你神的恩慰時，你從他們身上學到什麼功課？
What is the purpose for Paul to remind us in 2:1 about our experience of "encouragement", "comfort", "fellowship/common sharing", " tenderness and compassion"? (2:2-5) As you recalled how God's people bring God's blessings in your life in question 3, what can you learn from these people who have brought your God's blessings?

5. 如果我地位或能力比他高，我如何看他比我強呢？
If I have a higher status or more capable than him, how can I value him more than myself?

